
اسیر  تیم ملی  درست در لحظاتی که 
قدرت مرموز قرقیزها شده بود و البته 
با چمن افتضاح فولادشهر می جنگید 
ورزش  مدیرکل  تلویزیون  آنتن  روی 
جوانان استان خراسان در حال مبرا 
از جفا  بالادستی هایش  و  کردن خود 
به تیم های ایرانی و تیم ملی بود. تاج 
فیروز دلیل اینکه تیم ملی در استادیوم 
5ستاره امام رضا)ع( به میدان نرفت را 
عدم تضمین لازم از سوی فدراسیون 
برای مراقبت از فضای عمومی و آبروی 
شهر مشهد عنوان داشت و در پاسخ 
مجری تلویزیون صراحتاً عنوان کرد اگر 
مسببان آبروریزی بازی با لبنان تنبیه 
می شدند امروز مشهد با آغوش گشاده 
پذیرای تیم ملی بود. سرآغاز چالش 
برگزاری مسابقات فوتبال در ورزشگاه 
امام رضا)ع( مشهد از نهم فروردین ماه 
ملی  تیم  که  جایی  خورد؛  کلید   ۱۴۰۱
فوتبال ایران و لبنان در ورزشگاه امام 
رضا)ع( مشهد به مصاف هم رفتند. به 
گفته تاج فیروز، مدیرکل ورزش و جوانان 
حواشی  بازی  آن  در  رضوی  خراسان 
خ داد که بازتاب بین المللی  عجیبی ر
بزرگی داشت و حتی پای رئیس جمهور 
وقت و سایر مقامات را به ماجرا باز کرد 
و آنها قول پیگیری دادند اما در عمل تا 
امروز اتفاقی رخ نداده است. تاج فیروز 
این مشکل  تا زمانی که  می گوید: »ما 
مسئولیت  هم  نفر  یک  و  نشود  حل 

محض  به  نمی کنیم،  همکاری  نپذیرد 
اینکه این مسائل حل شود در خدمت 
هستیم. اگر این اتفاق بیفتد تمام همتم 
را می گذارم که این اتفاق در مشهد بیفتد 
در  می پذیرم.«  هم  را  مسئولیتش  و 
مشهد و حتی فدراسیون کسی نیست 
وز  تاج فیر مقصود  و  منظور  نداند  که 
کسی نیست جز احسان اصولی، رئیس 
قبلی هیأت فوتبال خراسان رضوی و 
رئیسه  هیأت  شده  ناپدید  سخنگوی 
فدراسیون فوتبال. تاج فیروز و اصولی 
مدت هاست برای برگزاری مجمع هیأت 
فوتبال خراسان رضوی با هم سرشاخ 
شده اند و این انتخابات مدام به تأخیر 
می افتد. در این زمانه البته خط و خبری 
هم از احسان اصولی در مشهد نیست 
و اگر شما پشت گوش تان را دیده اید 
با  را دیده اند.  مشهدی ها هم اصولی 
این حال داستان استادیوم امام رضا و 
حضور تیم ملی در مشهد بهانه خوبی 
برای تسویه حساب های شخصی شده 
و در این بین دود این اختلاف به چشم 
تیم ملی، استقلال و پرسپولیس رفته 
است. ضمن اینکه در این میان طبق 
گفته تاج فیروز فدراسیون برای بازی تیم 
ملی نامه رسمی هم بنا به هر دلیلی برای 
شورای تأمین استان نفرستاده است. 
سکوت اصولی و تاج درباره این اتفاقات 

شائبه برانگیز است)نیست؟(

بنزین روی آتش
اما این داستان زمانی پیچیده شد که 
خبر تمرین یک تیم باشگاهی افغانستان 
در این استادیوم مخابره شد. این خبر 
ا  ر رفتار  ین  ا ی  بسیار که  شد  باعث 
تبعیض آمیز توصیف کنند و بی توجهی 
انتقادهای شدید  را بهانه  به تیم ملی 

خود قرار دهند. مصاحبه سرمربی تیم 
ملی هم بنزین روی آتش انتقادها بود؛ 
جایی که امیر قلعه نویی، در گفت وگویی 
رادیویی گفت: »یک ایرانی اصیل چرا 
نباید دوست داشته باشد که تیم ملی 
کشورش در شهرش بازی کند؟ من از 
سازندگان آن ورزشگاه تشکر می کنم. 
در  آن را  چرا  که  است  این  من  سؤال 
اختیار تیم ملی نگذاشتید؟ هدف ما 
این بود که اولین بازی خودمان را در 
مشهد و کنار امام رضا)ع( برگزار کنیم 
تا به پابوس شان برویم، ولی هیچ کسی 
به ما توضیحی نداد.« همین مصاحبه 
تربیت  تا مسئولان مؤسسه  بود  کافی 
بدنی آستان قدس رضوی در بیانیه ای 
جواب تمام ابهامات را بدهند. روابط 
عمومی ورزشگاه امام رضا)ع( در واکنش 

به این ماجرا نوشت: »برگزاری مسابقات 
فوتبال در این ورزشگاه منوط به اخذ 
مجوزهای لازم از مراجع ذی صلاح است. 
از آن این ورزشگاه در چهارچوب  بعد 
قوانین ابلاغی قرارداد اجاره را منعقد 
افغانستان  ژی  انر اتک  تیم  می کند. 
نیز پس از عقد قرارداد و پرداخت کلیه 
هزینه های جاری این ورزشگاه اقدام به 

برگزاری اردو کرد.«

تمرین در مشهد آزاد است
در ادامه همین کش و قوس ها محسن 
حیدری، دبیر هیأت فوتبال خراسان 
تمرین  و  حضور  خصوص  در  رضوی 
یک تیم افغانستانی در ورزشگاه امام 
رضا)ع( با وجود محدودیت هایی که 
برای سایر تیم هاست توضیحات جالبی 

داد: »هیچ محدودیتی برای هیچ تیمی 
وجود ندارد، این تیم افغانستانی، به 
آسیا،  در  افغانستان  نماینده  عنوان 
قدس  آستان  مجموعه  با  قراردادی 
بسته است و یک ماه تمرینات تیم را به 
این ورزشگاه آورده. هرتیمی می خواهد 
تمریناتش را بیاورد به مجموعه ورزشی 
امام رضا)ع( طبق مقررات هیچ مشکلی 
نیست، بنابراین هیچ تبعیضی صورت 
نگرفته است. بازی های تیم خیبرخرم 
همین  و  مازندران  نساجی  تیم  آباد، 
هفته پیش بازی هوادار-ذوب آهن در 
این ورزشگاه برگزار شده. همان طور 
که تیم های ایرانی در ترکیه به اردو و 
کمپ تمرینی می روند و هزینه اش را 
می دهند، اینجا هم همین است. یک 
هزینه ها  پرداخت  با  افغانستانی  تیم 

برتـر  تیم هـای  اکثـر  کـه  ضعیفـی  نتایـج 
در  گذشـته  پنجشـنبه  روز  آسـیا  فوتبـال 
شـروع مرحلـه سـوم انتخابـی جـام جهانی 
2026 در ایـن قـاره گرفتنـد، سـبب شـد این 
نکتـه بـه درسـتی دیـده نشـود کـه ایـران نیـز 
در ورزشـگاه فولادشـهر مقابـل تیـم درجـه 
چهارمـی قرقیزسـتان هـم بـد بـازی کـرد و 

هـم نتیجـه ضعیفـی گرفـت.
بـرد یک-صفـر در ایـن مسـابقه اگرچـه سـه 
طولانـی  دیدارهـای  شـروع  در  را  امتیـاز 
ایـن مرحلـه بـه حسـاب یوزهـا ریخـت امـا 
آنهـا طـی 90 و انـدی دقیقـه هـم سـردرگم و 
غیرمنسـجم بازی کردند و هم تک گل شان 
نه محصول یک کار تاکتیکی از قبل تعیین 
ناکامـل دروازه بـان  واکنـش  بلکـه  شـده 

رقیـب روی شـوت از پشـت 18 قـدم امیـد 
از  فرصت شناسـانه  ضربـه ای  و  نورافکـن 
ریبانـد  تـوپ  روی  طارمـی  مهـدی  سـوی 
شـده بـود. وقتی امیـر قلعه نویی سـرمربی 
ایـران در فهرسـت 26 نفـره انتخابـی خـود 
ن  حسـا ا ماننـد  یی  مسـن ها بـه  یـی  جا
حاج صفـی و رامیـن رضاییـان نـداد و نـام 
چنـد جوان شـاغل در لیگ برتر کشـورمان 
ایـن  بـه  آورد، عـده ای  ایـن لیسـت  را در 
بـاور رسـیدند کـه او واقعـاً در پـی جـاری 
کـردن خونـی تـازه در رگ هـای تیـم ملـی 
اسـت. امیرخـان البتـه بـه چنـد نفـر از ایـن 
جوانـان در مسـابقه فولادشـهر بـازی هـم 
داد امـا ادغـام شـدن آنهـا بـا مسـن ترها و 
از  ناهمگونـی  ترکیـب  تیـم  قبلـی  نفـرات 
ایـران اصـلاً در اندازه هـای  آب در آمـد و 
لازم ظاهـر نشـد. می توانیـم بهانـه بیاوریـم 
کـه قطـر، قهرمـان هـر دو دوره اخیـر جـام 
ملت های آسـیا بـه امارات باخت، اسـترالیا 
هـم کارش را بـا یـک شکسـت شـروع کـرد 
و کـره جنوبـی، عربسـتان و اردن هـم بـه 
نتایجـی بهتر از تسـاوی مقابل رقبای درجه 

دوم و سـوم خـود نرسـیدند و ازبکسـتان، 
دیگـر همگروهـی مـا نیـز بـا اقبالـی بلنـد از 
دسـت تیـم کوشـنده کـره شـمالی )کـه یک 
پنالتی را از دست داد( فرار کرد و یک-صفر 
برنـده شـد امـا واقعیـت امـر ایـن اسـت کـه 
یـاران علیرضـا بیرانونـد هـم جزو گـروه »نه 
چنـدان خوب« هـای مسـابقات پنجشـنبه 

شـب در گسـتره آسـیا بودنـد.
 

آیا این تغییر نسل است؟
چـه  »ژنـرال«  افـکار  در  نمی دانـد  کسـی 
می گـذرد امـا او یـک بـار دیگـر بـه لژیونرهـا 
کـه درحـال حاضـر  آورده  افـرادی روی  و 
اصـلاً تیـم ندارنـد و بـر سـر نخواستن شـان 
و  قـدوس  سـامان  )نمونه هـا:  دعواسـت 
علیرضـا جهانبخش( یا تیم دارند اما مدتی 
اسـت کـه از جریـان مسـابقات دور هسـتند 
و بـه تبـع آن از آمادگـی مطلـوب بی بهره اند 
)نمونـه: علی قلی زاده که اگرچه اخیراً یکی 
دو بازی برای لخ پوزنان لهستان انجام داده 
امـا در یـک سـال و انـدی اخیـر در 80درصـد 
اوقـات مصـدوم و ناآمـاده و حاشیه نشـین 

بـوده اسـت(. همه اینهـا ناظـران را به طرح 
ایـن سـؤال وا مـی دارد کـه واقعـاً سـهم لیگ 
ایـران در ترکیـب اصلـی تیـم ملـی بـه چـه 
میـزان اسـت و تـا چـه انـدازه بایـد باشـد؟ 
آیـا فراخـوان صـرف آرشـا شـکوری، صالـح 
حردانی، محمدامین حزباوی، آریا یوسفی، 
جـواد  و  کریمـی  محمـد  قربانـی،  محمـد 
آقایی پور به تمرینات تیم ملی و بازی دادن 
به دو-سـه نفر آنها در دیدار پنجشـنبه شـب 
با قرقیزستان به معنای تحقق فرایند تغییر 
نسـل در تیـم ملـی اسـت؟ آیـا روز سه شـنبه 
کـه در مسـابقه بعدی مـان میهمـان امارات 
هسـتیم و ایـن تیـم بـا شکسـت دادن قطـر 
تـوی دل رقبـا را خالـی کـرده، امیرخـان یک 
بـار دیگـر بیشـترین سـهم را بـه باتجربه هـا 
و افـراد دارای پیشـینه طولانـی دیدارهـای 
بین  المللـی نخواهـد داد و بـا انجـام ایـن کار 
سـهم جوان ترهـا و نفـرات شـاغل در لیـگ 

ایـران را کـم و کمتـر نخواهـد کـرد؟
 

رویکرد به همان همیشگی ها
جواب سـؤالات فوق هر چه باشـد، اعمال 

تغییر نسـل در تیم ملی مستلزم اقدامات 
جدی تر و بیشـتری اسـت و این روند نباید 
مختـص بـه یکـی دو مسـابقه و با اسـتفاده 
از تعداد اندکی از جوانان باشـد. این روند 
زمانی شـکل می گیرد و واقعـی خواهد بود 
کـه مربیـان تیـم ملـی بـا شـهامتی بیشـتر 
و بـا میـدان دادن بـه تعـداد فزون تـری از 
جوانـان و بـه خصـوص اسـتفاده از آنهـا در 
دیدارهای مهم عامل خودباوری و پختگی 
را بـه آنهـا تزریـق کننـد و آنـان بـه ایـن بـاور 
برسـند کـه از هـر جهـت مـورد اعتمادنـد 
و مربیـان تیـم ملـی کارهـای سـخت- و نـه 
فقـط حضورهـای کوتـاه مـدت- را بـه آنهـا 

می سـپارند. در غیـر این صـورت دیدارهای 
جـولان  محـل  دیگـر  بـار  یـک  ملـی  تیـم 
بازیکنانـی خواهـد بـود کـه در 12-13 سـال 
ثابـت حاضـر  ترکیـب  اخیـر همیشـه در 
بوده انـد و از ایـن بـه بعـد هـم نظـر مربیان 
بیشـتر بـه آنهـا خواهـد بود زیـرا ایـن بهانه 
وجـود دارد کـه دیدارهـای مرحلـه سـوم 
انتخابـی جـام جهانـی محـل رویکـرد بـه 
کم تجربه هـا نیسـت و فقـط پرتجربه هـا و 
کهنـه کاران می تواننـد ایـن بازی هـا را بـرای 
مـا »درآورنـد« و تنهـا در سـایه حضـور آنهـا 
صعـود مجـدد بـه دور نهایـی جـام جهانـی 

امکان پذیـر خواهـد شـد.

خبر

 سپاهان: شکاری فروشی نیست
اسدی شاید

ســـه هفته از لیگ برتر گذشـــته و تیم ها با شناخت 
نســـبی از شـــرایط فنی و کیفی لیســـت خود و البته 
بر اســـاس ســـقف قرارداد به دنبال ایجـــاد تغییر در 
فهرســـت خود هســـتند تا بـــا تقویتی دوبـــاره آماده 
ادامـــه فصـــل پرماجـــرای لیـــگ بیســـت و چهـــارم 
شـــوند. جدیدترین و البته شـــاید جالب ترین خبر 
نقل و انتقالاتی اکنون مربوط به باشـــگاه ســـپاهان 
اصفهان اســـت که بعد از حذف از لیـــگ نخبگان و 
صدرنشـــینی در پایان ســـه هفته ابتدایـــی لیگ، به 
دنبال تغییراتی در فهرســـت خـــود و حضوری موفق 
در ادامـــه فصل و خصوصاً لیگ قهرمانان آسیاســـت 

کـــه در آن شـــانس خود را زیـــاد می بیند. 
در ایـــن رابطـــه گفته می شـــود بنـــا به تصمیـــم ژوزه 
مورایـــس قرار اســـت نـــام رضا اســـدی و ســـیاوش 
یزدانـــی از لیســـت ایـــن تیم کنار گذاشـــته شـــود و 
در فهرســـت فـــروش قـــرار گیرد. رضا اســـدی فصل 
گذشـــته از تراکتور به عنوان ســـتاره  ای گران قیمت 
به ســـپاهان منتقل شـــد. از ســـوی دیگر ســـیاوش 
یزدانـــی که در روزهـــای ابتدایی فصل هم با شـــایعه 
کنـــار گذاشـــته شـــدن از ســـپاهان مواجه شـــد، با 
انتشـــار یک اســـتوری مدعی شد مشـــکلی نیست و 
بـــا هماهنگی مدتی دور از تیـــم خواهد بود و بزودی 
بازمی گـــردد. حـــالا برخلاف اخبار شـــنیده شـــده؛ 
ظاهراً باشـــگاه ســـپاهان رضا شـــکاری را در فهرست 
فروش نگذاشـــته و اگر رضا اســـدی مشتری خوبی 

داشـــته باشـــد او را می فروشد.
 

پیوستن هافبک تیم ملی به خیبر
هافبـــک ۱۸ ســـاله و جـــوان تیـــم فوتبال زیر ۲۱ســـال 
ایـــران با عقد قـــراردادی بـــه خیبر خرم آباد پیوســـت. 
مبیـــن دهقـــان هافبک ســـابق پیـــکان تهـــران که در 
عضویت تیـــم فوتبال جوانان اســـت، ســـهمیه زیر ۲۱ 
ســـال محســـوب می شـــود و در فصل پیش رو شـــاگرد 
رضـــا مهاجـــری خواهـــد بـــود. دهقـــان در تیم هـــای 
پرســـپولیس و ســـایپا نیـــز ســـابقه عضویـــت دارد و در 
اردوهـــای تیم ملـــی جوانـــان حضوری مســـتمر دارد.

 

ورزشگاه شهید نصیری یزد آماده میزبانی 
تیم فوتبـــال چادرملو پس از کســـب مقـــام دوم لیگ 
آزادگان بـــه لیـــگ برتـــر صعود کـــرد و پس از ۲۰ســـال 
دوبـــاره تـــب داغ هیجـــان فوتبـــال در میـــان مردمان 
کویـــر معنـــا پیـــدا کـــرد. اما پیـــش از آغـــاز لیـــگ برتر 
ســـتاد استانداردسازی ورزشـــگاه ها با ارســـال نامه ای 
به هیـــأت فوتبال یـــزد، ایرادهای مختلفی از ورشـــگاه 
شـــهید نصیری مطـــرح کـــرد و هشـــدار داد در صورت 
رفع نشـــدن این ایـــرادات یزد نمی توانـــد میزبان لیگ 

برتر باشـــد. 
به دنبـــال این موضـــوع مســـئولان اجرایی و ورزشـــی 
اســـتان بـــا جدیت بـــرای اخذ مجـــوز مجـــوز میزبانی 
ورزشـــگاه شـــهید نصیری یزد از رقابت هـــای لیگ برتر 
تـــلاش خود را آغـــاز کرد و اکنون پـــس از دو ماه تلاش 
شـــبانه روزی، پـــس از بازدید »امیرحســـین روشـــنک« 
مســـئول مســـابقات لیـــگ برتـــر فدراســـیون فوتبال 
ایران از ورزشـــگاه شـــهید نصیری، مشـــخص شـــد که 
تیـــم چادرملو اردکان قادر خواهد بـــود بازی های خانه 

خـــود را در یزد برگـــزار کند. 
بازدید روشـــنک در حالی از ورزشگاه نصیری انجام شد 
که تقریباً ۹۵ درصد از ایرادات مورد نظر ســـازمان لیگ 
برطـــرف شـــد و تنها مســـائل جزئی باقی مانـــده که تا 

روز یکشنبه برطرف خواهد شد. 
بر این اســـاس تیم فوتبـــال چادرملـــو اردکان در هفته 
چهـــارم رقابت هـــای لیـــگ برتر در ورزشـــگاه شـــهید 
نصیری یزد از تیم نســـاجی مازنـــدران پذیرایی خواهد 

. کرد

فسخ قرارداد بازیکن تازه وارد ذوب آهن
محمدجـــواد آزاده، هافبـــک 24ســـاله کـــه در نقـــل و 
انتقـــالات از پیـــکان تهـــران بـــه ذوب آهـــن اصفهـــان 
رفـــت و در هفته هـــای ابتدایـــی نیـــز دقایقـــی بـــرای 
 سبزپوشـــان اصفهانی بـــه میدان رفت، قـــراردادش را 

فسخ کرد. 
آزاده در ســـه هفتـــه ابتدایـــی چنـــدان بـــه بـــازی 
گرفتـــه نشـــد و باتوجه بـــه اینکه احتمـــال می داد 
ایـــن مســـأله ادامـــه دار باشـــد، پیشـــنهاد جدایی 
از ذوب آهـــن را ارائـــه کـــرد و در نهایـــت به صورت 
توافقی با فســـخ قرارداد از جمع شـــاگردان محمد 

ربیعی جدا شـــد. 
ایـــن بازیکن 24ســـاله بـــا پیشـــنهادهایی از تیم های 
دیگر مواجه شـــده و بزودی تیم جدیـــد خود را معرفی 

کرد. خواهد 
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سرنخ ماجرا جای دیگر است

درگیری های غیراصولی بلای جان میزبانی ها در مشهد

عقب ماندگی در همه جای فوتبال ما دیده می شود

نکیسا: تیم من آواره شده است
لژیونرها به فکر سلامت پاهایشان هستند

کربکندی: تیم ملی چمن فولادشهر را بهانه نکند
ل  تبا فو تیم  یرعامل  مد نکیسا  نیما 
ذوب آهن با اشاره به انتقادهای صورت 
گرفته درباره کیفیت زمین چمن ورزشگاه 
فولادشهر می گوید: »سعی می کنم سرباز 
باش،  مملکت  و  مردم  برای  خوبی 
سعی می کنم شعار ندهم و با کارهایی 
که می کنم مردم را خوشحال کنم، یک 
جاهایی تمام تلاشم بر این است که 
دیگران را مجاب کنم که در آن مسیر 
حرکت کنند، شاید مسیر مناسب تری 
باشد. در باشگاه ذوب آهن هم شرایط به 
همین شکل است. اینجا همه احساس 
مسئولیت می کنند. کارگروه داریم و 
اینجا یک خانواده است و می خواهیم 
ظرفیت  دهیم.  انجام  بزرگی  کارهای 
ورزشگاه 14301 نفر است و طبق اعلام 
AFC ما 12077 نفر صندلی قابل استفاده 
داشتیم که  2300 را بانوان و الباقی را 
آقایان نشسته بودند. شک نکنید چمن 
بهتر خواهد شد، هیچ کس از کیفیت 
از  بهتر  جایی  اگر  نبود،  شاکی  زمین 
اینجا بود میزبان نمی شدیم و از زمانی 

که به ما اعلام شد باید میزبان باشیم 
فقط 26 روز گذشته است.« او در پاسخ 
به سؤال خبرنگاری که پرسید، شما در 
جام جهانی حضور داشتید و کیفیت 
می گوید:  این طور  دیدید  را  زمین ها 
»قیاس مع الفارق انجام می دهید، برای 
استادیوم و زیرساخت باید متخصص ها 
کار کنند و شرایط را بهتر کنند، نباید 
عجولانه همدیگر را محکوم کنیم، اگر 
عقب ماندگی است برای همه ماست، 
اسکوربورد جدید ورزشگاه را ندیدید ولی 
رنگ چمن را دیدید؟ بضاعت ما همین 
است، تمام زورمان را زدیم که شرایط 
بهتری فراهم کنیم، اگر کم و کاستی بود 
حق با شماست. اجازه دهید که تیم 
خودم در این زمین بازی کند و تمرین 
کند، تیم من 5 روز است آواره است. 
اگر توانستم تا پیش از بازی با قطر زمین 
را آماده کنم خوب است، اگر نه باید 
خارج از کشور بازی کنیم، دنبال مقصر 
نگردید، تا همین جا تلاش های زیادی 
شده تا بازی را برگزار کنیم، ورزشگاهی 

که اجازه برگزاری مسابقات داخلی را 
نداشت الان مجوز A فیفا شده است، 
چمن  رنگ  اگر  می کنم  تأکید  هم  باز 
تفاوت رنگ داشت، به دلیل سیستم 
روی  مهندس  بهترین  بوده.  آبیاری 
چمن ورزشگاه ما کار می کند. در نهایت 
اگر بضاعت من در حد توقع دوستان 

نیست عذرخواهی می کنم.«

رسول کربکندی پیشکسوت فوتبال ایران 
درباره بازی تیم ملی مقابل قرقیزستان 
می گوید: »کادر فنی و تماشاگران از این 
بازی راضی نبودند و مسابقه کیفیت لازم 
را نداشت. در مجموع توانستیم با یک 
گل برنده شویم. به نظرم قرقیزستان هم 
بازی خوبی انجام داد و نشان داد فوتبالش 
اینکه  با  پیشرفت خوبی داشته است. 
انتظار می رفت آنها 10 نفره دفاع کنند اما 
چنین کاری نکردند. سرمربی قرقیزستان 
واقعاً به خوبی برای عملکرد فنی این تیم 
وقت گذاشته و تیم با برنامه ای داشت. 
شاید اگر تجربه قرقیزها در شوتزنی بیشتر 
بود ما گل دریافت می کردیم. در دقیقه 
84 هم شانس آوردیم که دروازه ما باز 
نشد. در مجموع با وجود اینکه برتری 
نسبی با تیم ما بود اما موقعیت های گل 
زیادی در اختیار رقیب قرار گرفت که این 
موضوع رضایتبخش نبود. نقطه قوت این 
بازی برای ما، حضور و بکارگیری 3 بازیکن 
جوان بود.« او با انتقاد از بازی لژیونرها این 
طور می گوید: »از بازیکنانی مانند سردار 

آزمون انتظار بالاست اما در بازی مقابل 
قرقیزستان او در حد و اندازه خودش 
ظاهر نشد. به نظر می رسد لژیونرهای ما 
بیشتر مراقبت می کنند که به پاهایشان 
آسیبی نرسد.« پیشکسوت فوتبال ایران 
در مورد کیفیت چمن ورزشگاه فولادشهر 
می گوید: »با اینکه در تصاویر دوربین ها و 
از بالا، چمن ورزشگاه فولادشهر سیمای 
خوبی نداشت اما به نظرم کیفیت چمن 
خیلی هم بد نبود که عامل تغییر جهت و 
انحراف توپ شود، البته چمن را مقداری 
زیاد کوتاه کرده بودند، بنابراین نمی توان 
کیفیت چمن را بهانه این بازی کرد؛ ضمن 
چمن  زمین  یک  روی  تیم   2 هر  اینکه 
بازی کردند و شرایط مشابهی داشتند. 
حتی اگر بخواهیم مشکل چمن را بهانه 
کیفیت  روی  ما  گل  بگویم  باید  کنیم، 
چمن به ثمر رسید.« کربکندی در مورد 
فلسفه بازی تیم ملی با هدایت قلعه نویی 
می گوید: »در فوتبال روز دنیا هر تیمی 
فلسفه متفاوتی دارد. برای مثال بعضی 
زیاد  مالکیت  با  می کنند  تلاش  تیم ها 

را خسته  زیاد، رقیب  و پاس های  توپ 
کنند و به هدف شان برسند اما تیم های 
آقای قلعه نویی معمولاً به سانتر و ارسال 
از کناره ها اشتیاق دارند. در چنین حالتی 
اگر مهاجم سرزن هدف نداشته باشید، 
می کند.  پیدا  کاهش  موفقیت  امکان 
اگرچه سردار آزمون در سرزنی خوب است 

اما سرزن هدف نیست.«
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علیرضا دغاغله وینگر جوان تیم خیبر خرم آباد 
درباره عملکرد تیمش در سه بازی ایتدایی فصل 
می گوید: »بازی اول ما بازی سختی بود. دیداری 
که با هوادار داشتیم، در آن توانستیم این تیم را در 
خانه شکست دهیم. در هفته دوم با تیم سپاهان 
که یکی از مدعیان است خیلی خوب بازی کردیم 
و به گواه کارشناسان داوری، نتیجه بازی می شد 
تغییر کند و نتیجه چیز دیگری باشد. این آخرین 

بازی ما هم که مقابل ذوب آهن در خانه برگزار 
شد، اگر خوش شانس تر بودیم می توانستیم بازی 

را با برد تمام کنیم.« 
او با اشاره به تساوی یک-یک با ذوب آهن این طور 
می گوید: »برای تیم ما بازی خیلی خوبی بود. 
طول  در  مهاجری  رضا  رأسش  در  و  کادرفنی 
هفته ای که گذشت نقاط ضعف و قوت حریف 
را به خوبی آنالیز کرده بودند و این موضوع به 

ما کمک کرد. ما بازی را هجومی آغاز کردیم و 
امتیاز  بازی دنبال کسب سه  ابتدای  از همان 
این بازی خانگی بودیم اما هر طور که بود در 
اواخر نیمه  اول غافلگیر شدیم و گل خوردیم. 
تهاجمی  فشار  هم  دوم  دقیقه  چهل وپنج  در 
تیم مان را بیشتر کردیم و چند موقعیت خوب 
خلق کردیم که خدا را شکر به گل هم رسیدیم، 
ولی متأسفانه اگر کمی خوش شانس تر بودیم، 

می توانستیم سه امتیاز این بازی را بگیریم.« او 
درباره هواداران تیمش این طور می گوید: »آنها 
فصل  از  خیبر  هواداران  هستند.  فوق العاده 
گذشته ثابت کردند که چه علاقه ای به تیم خیبر 
دارند. به معنای واقعی کلمه آنها در سرما و گرما 
هیچ وقت تیم شان را تنها نگذاشته اند و امسال 
لیگ برتر خوش شانس است که شاهد پدیده ای 

چون هواداران خیبر هستند.«

دغاغله: 
هواداران خیبر 
یار دوازدهم ما 

هستند

از کمپ اردویی استفاده کرده است. 
ضمن اینکه پیش از این همه تیم ملی 
در همین زمین تمرین کرده است و 
مشکلی نیست. منتها بحث برگزاری 
دیدارهای بزرگ کشوری و بین المللی 
به  ز  نیا که  ست  ا نه  گا ا جد مبحثی 
حیدری  دارد.«  لازم  مجوزهای  اخذ 
درخصوص لغو بازی تیم ملی در مشهد 
هم توضیحات تکمیلی می دهد: »تیم 
کند  بازی  اینجا  داشت  دوست  ملی 
و مصاحبه  نظر فدراسیون  ولی طبق 
تاج، بازی تیم ملی 15شهریور است و 
15شهریور درست روز بعد از شهادت 
این  در  مشهد  و  است  رضا)ع(  امام 
شرایط پذیرای میلیون ها زائر است و 
شرایط برگزاری بازی تیم ملی را ندارد، 
مسئولان تیم ملی هم به این موضوع 
اذعان دارند. غیر از این مانعی نبوده و 
ورزشگاه امام رضا قطعاً قابل اتکاست.«

سرنخ اصلی کجاست؟
با این تفاسیر می توان تربیت بدنی آستان 
قدس رضوی را در ماجراها و حاشیه های 
به وجود آمده بی تقصیر دانست و سرنخ 
ی ها  ز با ی  ر ا گز بر ر  د یت ها  د و محد
درمشهد را در جاهای دیگر جست و جو 
استادیوم  دو  داشتن  با  مشهد  کرد. 
و  ملی  بازی های  برگزاری  تشنه  مجهز 
اینکه شرایط  باشگاهی است به شرط 
خاص این کلانشهر بزرگ مذهبی مدنظر 
همه ارگان ها باشد و تمام زمینه ها برای 
برگزاری این رویداد فراهم باشد. مضاف 
موضوع،  اگر  می رسد  نظر  به  اینکه  بر 
اصولی در استان خراسان رضوی حل 
شود خیلی از گره ها برای حضور تیم ها در 
استادیوم امام رضا)ع(که سرمایه مردم 

ایران است حل خواهد شد.

نگاه

وصال روحانی
روزنامه نگار

تغییر نسل در جمع »یوزها« مستلزم اقدامات جدی تری است

سهم ناکافی لیگ برتر در تیم ملی


